

ДЗУК "Салігорская раёная цэнтральная
бібліятэка"

Адзел інфармацыйна-бібліяграфічнай
працы

Пісьменнікі-землякі
нобіляры 2025 года



Бібліяграфічны спіс літаратуры

Змест

Прадмова	3
Гурыновіч Федар Федаравіч.....	4
Сергіевіч Мікалай Анатольевіч	18

Прадмова

Бібліяграфічны спіс літаратуры “Пісьменнікі-землякі юбіляры 2025 года” з’яўляецца рэкамедацыйным бібліяграфічным дапаможнікам.

Удадзены паказальнік уключаны кнігі, энцыклапедычныя звесткі, артыкулы са зборнікаў, таксама газетна-часопісных выданняў пра пісьменнікаў-юбіляраў 2025 года, уражэнцаў Салігоршчыны.

Матэрыял згрупаваны ў алфавітным парадку.

Спіс адрасован шырокаму колу чытачоў: бібліятэкарам, студэнтам, настаўнікам, аматарам краязнаўства, вучням і ўсім тым, хто цікавіцца літаратурным жыццём роднага краю.



Нарадзіўся 14.09.1950 ў вёсцы Крывічы Салігорскага раёна Мінскай вобласці.

У 1967 годзе скончыў сярэднюю школу і паступіў у Салігорскі горна-хімічны тэхнікум. У 1969-71 гадах служыў у арміі. У гэты час у газеце «Балтийский луч» (г. Ламаносаў Ленінградскай вобл.) Гурыновіч выступіў са сваімі першымі вершамі, напісанымі паруску. Пасля звальнення ў запас ён працаваў на будоўлі, у Старобінскім БМУ, на Мінскім электратэхнічным заводзе, на 2-м рудаўпраўленні «Беларуськалія», на Салігорскім рамонтна-механічным заводзе. Закончыў Беларускі дзяржаўны ўніверсітэт. Член Саюза пісьменнікаў Беларусі. Аўтар 16 кніг паэзіі і прозы. Піша як для дарослага чытача, так і для дзяцей. З 1986 года Хведар Гурыновіч выступае ў рэспубліканскім друку. У 1998 годзе – Хведар Гурыновіч стаў лаўрэатам Літаратурнай прэміі імя Янкі Маўра за кнігу вершаў «Птушыная азбука». Яго паэзія пранікнута шчырым каханнем да роднай зямлі. Паэт Салігоршчыны працаваў рэдактарам газеты беларускіх шахцераў «Калійшчык Салігорска».

Творы пісьменніка

Кнігі

1. Гуринович, Ф. Ф. Весна : поэмы / Федор Гуринович. – Минск : Кнігазбор, 2012. – 135 с.
2. Гуринович, Ф. Ф. Год – как жизнь, жизнь – как год : поэма / Фёдор Гуринович. – Минск : Книгосбор, 2007. – 308 с.
3. Гуринович Ф. Ф. Год – как жизнь, жизнь – как год : поэма / Федор . – Издание 2-е, подарочное, дополненное и переработанное. – Минск, Книгосбор, 2008, 255 с.
4. Гуринович, Ф. Ф. Дыхание : лирика / Фёдор Гуринович. – Минск : Четыре четверти, 2023. – 372 с.
5. Гуринович, Ф. Ф. Люди чести, совести и долга : к 100-летию службы уголовного розыска / Фёдор Гуринович. – Минск : Кнігазбор, 2018. – 124 с.
6. Гуринович, Ф. Пуще неволи : рассказы, стихи, зарисовки / Федор Гуринович. – Минск : Кнігазбор, 2014. – 463 с.
7. Гуринович, Ф. Ф. Наши друзья от А и до Я : стихи, рассказы / Фёдор Гуринович. – Минск : Кнігазбор, 2020. – 382 с.

8. Гуринович, Ф. Ф. Позднее яблоко : избранные стихотворения и поэмы / Федор Гуринович. – Минск : Кнігазбор, 2017. – 326 с.
9. Гуринович, Ф. Ф. Родное / Федор Гуринович ; предсл. А. Мартиновича. – Минск : Четыре четверти, 2016. – 550, [1] с. – (Библиотека Союза писателей Беларуси)
10. Гуринович, Ф. Ф. Самое дорогое : книга лирики / Фёдор Гуринович. – Изд. 2-е. – Минск : Кнігазбор, 2021. – 319 с.
11. Гуринович, Ф. Спасибо солнышку : стихи, рассказы : [сборник для детей] / Федор Гуринович. – Минск : Кнігазбор, 2010. – 195, [3] с.
12. Гуринович, Ф. Сто хрустальных родничков : стихи, рассказы [для дошкольного и младшего школьного возраста] / Федор Гуринович. – Мінск : Юнацтва, 2000. – 151 с.
13. Гуринович, Ф. Ф. Юность, опаленная войной : 75 лет освобождения Беларуси / Федор Гуринович. – Минск : Кнігазбор, 2019. – 271 с.
14. Гурыновіч, Ф. Галінка дабрыні : вершы, апавяданні / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Кнігазбор, 2016. – 366 [1] с.
15. Гурыновіч, Ф. Ф. Мой храм : выбранае / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Мастацкая літаратура, 2019. – 318 с.
16. Гурыновіч, Ф. Ф. Паляўнічая паэма / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Чатыры чвэрці, 2023. – 186 [2] с.
17. Гурыновіч, Ф. Ф. Прытулак для душы / Фёдар Гурыновіч. - Минск : Ковчег, 2024. - 372 с.
18. Гурыновіч, Ф. Распагодзіцца! : кніга лірыкі / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Кнігазбор, 2018. – 279 с.
19. Гурыновіч, Ф. Ф. Роднасць : паэма / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Кнігазбор, 2015. - 397 с.
20. Гурыновіч, Х. Х. Вішня цвіце : вершы / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Мастацкая літаратура, 1992. – 109, [1] с.
21. Гурыновіч Х. Х. Дачыненне: лірыка. /Хведар Гурыновіч. – Мінск: бібліятэка часопіса «Малодосць», 1991.
22. Гурыновіч, Х. Х. Запрашаю пад дождж : кніга лірыкі / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Мастацкая літаратура, 2000. – 366, [1] с.
23. Гурыновіч, Х. Х. Застаецца вера : выбранае / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Літаратура і Мастацтва, 2010. – 158 [3] с. – (Лімаўскі фальварак).

24. Гурыновіч, Х. Х. Ісці ўдваіх / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Чатыры чвэрці, 2022. – 298 [1] с.
25. Гурыновіч Х. Х. Каханне і воля : выбранае / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Кнігазбор, 2006. – 304 с.
26. Гурыновіч, Х. Х. Лес на далоні : вершы, апавяданні : для мал. шк. узросту / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Юнацтва, 2001. – 141 [1] с.
27. Гурыновіч, Х. Пад знакам Дзіяны : лірыка / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Мастацкая літаратура, 1995. – 222 с.
28. Гурыновіч, Х. Х. Пабыць аднаму : кніга лірыкі / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Беларускі кнігазбор, 2001. – 191, [1] с.
29. Гурыновіч, Х. Пасадзім па дрэўцу : вершы / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Юнацтва, 1993. – 62, [1] с. с.
30. Гурыновіч, Х. Х. Птушыная азбука : вершы, загадкі : для мал. шк. узросту / Хведар Гурыновіч ; Маст. У. А. Малахаў. – Мінск : Юнацтва, 1997. – 31с.
31. Гурыновіч, Х. Х. Спагада : лірыка / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Белпринт, 2021. – 214 с.
32. Гурыновіч, Х. Х. Сустрэнемся ля вогнішча : лірыка / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Кнігазбор, 2006. – 195 с.
33. Гурыновіч, Х. Х. Хлеб і соль : вершы / Х. Х. Гурыновіч. – Мінск : Мастацкая літаратура, 1980. – 96 с. – (Першая кніга паэта).
34. Гурыновіч, Х. Х. Шматгалосая кветка : вершы / Хведар Гурыновіч ; [рэцэнзент С. Міско]. – Мінск : Мастацкая літаратура, 1983. – 95 с.
35. Гурыновіч, Х. Х. Што адклалася на сэрцы / Фёдар Гурыновіч. – Мінск : Кнігазбор, 2022. – 487 с.
36. Гурыновіч, Х. Што я ўнуку скажу? : вершы / Хведар Гурыновіч. – Мінск : Мастацкая літаратура, 1995. – 127 с.

Са зборнікаў, часопісаў і газет

1. Гурыновіч, Ф. Бабуля Мар'я : [верш] / Фёдар Гурыновіч // Літаратура і мастацтва. – 2024. – 19 красавік (№ 15). – С. 8.
2. Гуринович, Ф. Ф. Без радиста – как без воды : Филипп Николаевич Легкий ветеран Великой Отечественной войны / Федор Гуринович // Калійшчык Салігорска. - 2024. – 6 июля (№ 27). – С. 4.

3. Гуринович, Ф. Ф. Березы / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 3. – С. 33.
4. Гуринович, Ф. Ф. Бой : Ивану Березовскому / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
5. Гуринович, Ф. Ф. Бой / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 59.
6. Гуринович, Ф. Ф. Боровики : [стихотворение] / Гуринович Федор Федорович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 11 октября (№ 41). – С. 12.
7. Гуринович, Ф. Ф. Вечный огонь / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 64.
8. Гуринович, Ф. Ф. Воспоминания / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 3. – С. 30–31.
9. Гуринович, Ф. Ф. Гнедко : Марии Волковой / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
10. Гуринович, Ф. Ф. Гнедко / Гуринович Федор Федорович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 62.
11. Гуринович, Ф. Дома и стены помогают : охота и рыбалка / Федор Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 31 мая (№ 22). – С. 11.
12. Гуринович, Ф. Ф. Дублет / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 3. – С. 33.
13. Гуринович, Ф. Ф. Женщины войны : Марии Ратнер / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
14. Гуринович, Ф. Ф. Женщины войны / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 61.
15. Гуринович, Ф. За три дня до праздника Победы : ушел из жизни Почетный гражданин Солигорска Федор Сергеевич Волчок / Фёдор Гуринович // Лидер-пресс. – 2019. – 15 мая. – С. 2.
16. Гуринович, Ф. Ф. Капель / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 3. – С. 30.
17. Гуринович, Ф. Ф. Комсомолка Клава : Клавдии Грицевич / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
18. Гурыновіч, Ф. 3 поўднем веку : [1 студзеня 1974 года выйшаў першы нумар газеты «Калійшчык Салігорска»] / Фёдар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 29 декабря (№ 52). – С. 6, 7.
19. Гуринович, Ф. Ф. Молитва / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 3. – С. 31.

20. Гуринович, Ф. Ф. На рассвете / Гуринович Федор Федорович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27) . – С. 5.
21. Гуринович, Ф. Ф. На рассвете : Адександру Диулину / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 62–63.
22. Гуринович, Ф. Ф. Не перенести : сыну Денису / Гуринович Федор Федорович // Неман. – 2024. – № 3. – С. 31–32.
23. Гуринович, Ф. Ф. Партизанская сторона : Владимиру Пыжику / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
24. Гуринович, Ф. Ф. Перед атакой : Михаилу Дурнову / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
25. Гуринович, Ф. Ф. Переправа : Виктору Петрашко / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
26. Гуринович, Ф. Ф. Подснежники / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 63–64.
27. Гуринович, Ф. Ф. Подснежники / Гуринович Федор Федорович // Неман. – 2023. – № 4. – С. 34.
28. Гуринович, Ф. Ф. Поклон / Гуринович Федор Федорович // Неман. – 2023. – № 4. – С. 34–35.
29. Гуринович, Ф. Ф. После боя / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 59.
30. Гуринович, Ф. Ф. Радуга над рейхстагом : Геннадию Ванькевичу / Федор Федорович Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
31. Гуринович, Ф. Ф. Радуга над рейхстагом / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 64.
32. Гуринович, Ф. Ф. Салігорскія дзіяны : [Галіна Бань і Мар'я Сяргееўна – жанчыны якія з'яўляюцца членамі Беларускага таварыства паляўнічых і рыбаловаў] / Фёдар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 22 декабря (№ 51). – С. 11.
33. Гуринович, Ф. Ф. Синица / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 3. – С. 32–33.
34. Гуринович, Ф. Ф. Скорый поезд / Гуринович Федор Федорович // Неман. – 2023. – № 4. – С. 31–32.

35. Гуринович, Ф. Ф. Смелого пуля боится : [на Алее славы Солигорского райисполкома пять портретов Героев Советского Союза. Тут же запечатлен полный кавалер ордена Славы Александр Иосифович Диулин] / Федор Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 3 мая (№ 18). – С. 8.
36. Гуринович, Ф. Ф. Сорок пятый / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 63.
37. Гуринович, Ф. Ф. Та далекая осень : [стихотворение] / Гуринович Федор Федорович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 1 ноября (№ 44). – С. 11.
38. Гуринович, Ф. Ф. Танковое сражение / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 60.
39. Гуринович, Ф. Ф. Фронтowej мотылек / Гуринович Федор Федорович // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 ліпеня (№ 27). – С. 5.
40. Гуринович, Ф. Ф. Фронтowej мотылек / Федор Федорович Гуринович // Неман. – 2024. – № 6. – С. 60.
41. Гуринович, Ф. Что я знаю о Случи / Фёдор Гуринович // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 17 сакавіка. – С. 4.
42. Гурыновіч, Ф. Вялікдзень : [верш] / Фёдар Гурыновіч // Літаратура і мастацтва. – 2024. – 19 красавік (№ 15). – С. 8.
43. Гурыновіч, Ф. Ісці ў дваіх : [верш з кнігі «Ісці ў дваіх»] / Федар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2022. – 25 лістапада (№ 47). – С. 11.
44. Гурыновіч, Ф. Крынічка маленства : [верш] / Федар Гурыновіч // Полымя. – 2024. – № 3. – С. 50.
45. Гурыновіч, Ф. Малако : [верш] / Федар Гурыновіч // Полымя. – 2024. – № 3. – С. 47–48.
46. Гурыновіч, Ф. Мамін бэз : [верш] / Федар Гурыновіч // Полымя. – 2024. – № 3. – С. 51.
47. Гурыновіч, Ф. Паданні : [верш] / Федар Гурыновіч // Полымя. – 2024. – № 3. – С. 48–49.
48. Гурыновіч, Ф. Пажаданне : [верш] / Фёдар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 29 декабря (№ 52). – С. 11.
49. Гурыновіч, Ф. Папараць-кветка : [верш] / Федар Гурыновіч // Полымя. – 2024. – № 3. – С. 49–50.
50. Гурыновіч, Ф. Першая ластаўка сябра : [пра Анатоля Калютчыка] / Фёдар Гурыновіч // Шахцёр. – 2007. – 16 студзеня. – С. 4.

51. Гурыновіч, Ф. Планета дзяцінства : [верш] / Фёдар Гурыновіч // Літаратура і мастацтва. – 2024. – 19 красавік (№ 15). – С. 8.
52. Гурыновіч, Ф. Салігорскія шахцёры : [верш] / Федар Гурыновіч // Палымя. – 2024. – № 3. – С. 48.
53. Гурыновіч, Х. Х. Вымірае веска / Хведар Гурыновіч // Маладосць. – 2024. – № 7. – С. 67.
54. Гурыновіч, Х. Вялікдзень : [верш] / Хведар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 3 мая (№ 18). – С. 11.
55. Гурыновіч, Х. Х. Дуплет / Хведар Гурыновіч // Маладосць. – 2024. – № 7. – С. 66.
56. Гурыновіч, Х. Х. Думы : унуку Мацвею / Хведар Гурыновіч // Маладосць. – 2024. – № 7. – С. 66–67.
57. Гурыновіч, Х. Х. Дзяцінства / Хведар Гурыновіч // Маладосць. – 2024. – № 7. – С. 67.
58. Гурыновіч, Х. Х. Незабыўныя сустрэчы : [успаміны Хведара Гурыновіча ад сустрэчы з Уладзімірам Кавалёнкам] / Хведар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 16 жніўня (№ 33). – С. 11.
59. Гурыновіч, Х. Х. Сказ пра родную мову : гаворым пра свае / Хведар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 24 лютага (№ 8). – С. 7.
60. Гурыновіч, Х. Х. Шахцёр / Хведар Гурыновіч // Маладосць. – 2024. – № 7. – С. 67.

Аб жыцці і творчасці пісьменніка

*Творы, якія адзначаны * не знаходзяцца ў фондах ДУК «Салігорская раённая цэнтральная бібліятэка»*

1. Артамонова, А. Встреча с поэтом / А. Артамонова // Салігорскі веснік. – 1999. – 30 студзеня. – С. 1.
2. Артеева, В. Нас становится больше! : [в Солигорском роддоме поздравили мамочек в рамках акции Белой Руси "НаСТОящие земляки", в честь 100-летия Солигорского района] / Влади Артеева // Шахцёр. – 2024. – 25 июля (№ 30). – С. 5.
Поздравления от Ф. Гуриновича.
3. Артеева, В. Национальная литературная премия у нашего земляка! : [награду в номинации "Лучшее произведение (сборник произведений) поэзии" за книгу "Паляўнічая паэма" вручили Ф. Гуриновичу] / Влади Артеева // Шахцёр. – 2024. – 5 сентября (№ 36). – С. 3.

4. Бабко-Аляшкевіч, В. «Яркі лёс, цікавае жыццё...» / Валянціна Бабко-Аляшкевіч // Шахцёр. – 2015. – 3 снежня. – С. 14.
У цэнтральнай бібліятэке у рамках літаратурнага аб'яднання «Вытокі» адбылася сустрэча з Хв. Гурыновічам.
5. Басікірская, А. Лаўрэат Нацыянальнай літаратурнай прэміі ў галіне паэзіі Фёдар Гурыновіч: "...Адкрыты ён заўсёды ўсім вятрам. Мой храм — Прырода" : [літпрэмія за кнігу "Паляўнічая паэма"] / Алена Басікірская // Сельская Газета. – 2024. – 14 сярэдзіны (№ 106). – С. 26.
6. Вінаградава, С. Паэзія — гэта стан душы / С. Вінаградава // Калійшчык Салігорска. – 2009. – 20 лютага. – С. 3.
Літаратурная кампазіцыя, прысвечаная творчасці Хв. Гурыновіча прайшла ў СШ № 1 г. Салігорска.
7. Виртуальная реальность : [база данных Солигорской районной центральной библиотеки пополнились виртуальным кабинетом Ф. Гуриновича] // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 25 жніўня (№ 34). – С. 2.
8. Встреча с писателем-земляком // Шахцёр. – 2021. – 18 сакавіка. – С. 3.
В рамках аб'яднання «Вытокі» у бібліятэке адбылася сустрэча з Ф. Гурыновічам.
9. *Вярба, В. Права для першай песні / В. Вярба // Беларусь. – 1981. – № 3. – С. 28–29.
10. *Гаўрусева, Т. Разумець сусвет і саміх сябе / Т. Гаўрусева // Мінская праўда. – 1999. – 13 мая.
У Салігорскім дзяржаўным прафесійна-тэхнічным каледжы адбылася сустрэча з Хв. Гурыновічам.
11. «Герои Великой Победы» : [в литературном конкурсе к 75-летию освобождения Беларуси в номинации «Поэзия» первое место присуждено Гуриновичу Ф. Ф.] // Лідэр-прэс. - 2019. – 3 жніўня. – С. 3.
12. Гордимся нашим земляком : [писатель Федор Гуринович стал гостем телепередачи «Суразмоўцы», которая транслировалась на канале «Беларусь 3»] // Калійшчык Салігорска. – 2022. – 20 мая (№ 20). – С. 2.
13. *Гуліцкі, А. «Лес на далоні» / А. Гуліцкі // Літаратура і мастацтва. – 2002. – 4 студзеня.
14. Гурыновіч, Ф. 3 поўднем веку : [1 студзеня 1974 года выйшаў першы нумар газеты «Калійшчык Салігорска»] / Фёдар Гурыновіч // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 29 снежня (№ 52). – С. 6, 7.
15. Гурыновіч Хведар Хведаравіч // Памяць: гісторыка-дакументальная хроніка Салігорскага раёна. - Мінск, 2004. – С. 494.

16. Гурыновіч, Ф. Сустрэча з Нілам Гілевічам / Ф. Гурыновіч // Шахцёр. – 2002. – 30 красавіка. – С. 4.
Сустрэча з пісьменнікам у актавым зале гімназіі горада.
17. *Грудзінскі, М. Педагог-наватар / М. Грудзінскі // Слуцкі край. – 1996. – 2 кастрычніка.
18. Деукш, Н. Чайная церемонія для душы: [меропрыіе ў рамках праекта "Мамаіна гасціная"] / Наталія Деукш // Шахцёр. – 2024. – 24 кастрычніка (№ 43). – С. 5.
Удзел у церемоніі прымаў Ф. Гурыновіч.
19. Дзеўсава, Т. Ёсць такое свята / Т. Дзеўсава // Калійшчык Салігорска. – 2012. – 30 сакавіка. – С. 2.
Сустрэча з пісьменнікам у Салігорскім дзяржаўным прафесійна-тэхнічным каледжы.
20. Дзеўсава, Т. Радасная падзея : часопіс «Полымя» змясціў на сваіх старонках чарговую падборку новых вершаў Хв. Гурыновіча / Т. Дзеўсава // Калійшчык Салігорска. – 1993. – 1 снежня. – С. 1.
21. Долголевец, А. Строкі, напісаныя сэрцам / А. Долголевец // Калійшчык Салігорска. – 2009. – 24 красавіка. – С. 4.
Встреча с поэтом Ф. Гурыновичем в Гимназии № 1 г. Солигорска.
22. Жванец, В. Расказаў паэт / В. Жванец // Шахцёр. – 2000. – 19 мая. – С. 1.
Встреча с писателем в Кривичской средней школе.
23. Жванец, В. Шлях да паэмы / В. Жванец // Салігорскі веснік. – 1998. – 3 студзеня (№ 1). – С. 5.
Рэцэнзія на паэму Хв. Гурыновіча «Шлях да волі».
24. Ждановіч, Ю. Лето с хорошей книгой / Юлия Жданович // Шахцёр. – 2017. – 6 ліпеня. – С. 6.
Творческая встреча с писателем в книжном магазине.
25. Зямная соль : рэкамендацыйны бібліяграфічны дапаможнік да 55-годдзя Хв. Гурыновіча / Даведачна-бібліяграфічная служба ; склад. В. А. Марыніч, С. В. Сцяцэнка. – Салігорск, Салігорская РЦБ, 2005. – 12 с. – (Нашы землякі).
26. Іванова, Р. Аб прыродзе ад «А» да «Я» / Р. Іванова // Шахцёр. – 2017. – 16 сакавіка. – С. 16.
Пра кнігу Хв. Гурыновіча.
27. Іванова, Р. ...Адна Радзіма ў нас : [Хведар Гурыновіч] / Рыма Іванова // Лідер-прэс. – 2015. – 30 студзеня. – С. 5.

28. Іванова, Р. «Галінка дабрыні» вучыць дзяцей дабрыні / Р. Іванова // Шахцёр. – 2017. – 27 красавіка. – С. 17.
Прэзентацыя кнігі Хв. Гурыновіча ў цэнтральнай бібліятэцы.
29. Іванова, Р. Сбережем планету вместе : [о книге Фёдора Гуриновича «Наши друзья от А до Я»] / Раиса Иванова // Лидер-пресс. – 2021. – 14 февраля. – С. 12.
30. Іванова, Р. Ты – галінка гэтай дабрыні / Р. Іванова // Шахцёр. – 2016. – 22 снежня. – С. 3.
Прэзентацыя кнігі Хв. Гурыновіча ў дзіцячай бібліятэцы.
31. Камейша, К. Поваззю роднасці / К. Камейша // Полымя. – 2016. – № 2. – С. 175–180.
Рэцэнзія на паэму «Роднасць» Хв. Гурыновіча.
32. Квасаварава, А. Што мы скажам унукам? / А. Квасаварава // Шахцёр. – 1995. – 7 лістапада. – С. 4.
Рэцэнзія на кнігу Хв. Гурыновіча «Што я ўнукам скажу?».
33. Кідзяева, Э. Творчы вечар паэта-земляка / Э. Кідзяева // Лидер-пресс. – 2005. – 29 сентября. – С. 18.
У Цэнтральнай гарадской бібліятэцы адбыўся творчы вечар паэта, які быў прысвечаны яго юбілею.
34. Квіткевіч, С. Паэзія – госця нябёсная / Сяргей Квіткевіч // Шахцёр – 2016. – 25 жніўня. – С. 22.
35. Когут, В. Аўтограф на ўспамін / В. Когут // Шахцёр. – 2003. – 2 снежня. – С. 2.
У Старобінскай бібліятэцы адбылася сустрэча з паэтам Хв. Гурыновічам, членам Саюза пісьменнікаў Беларусі.
36. Когут, В. Вера застаецца : аб кнізе Хв. Гурыновіча «Запрашаю пад дождж» / В. Когут // Шахцёр. – 2000. – 20 кастрычніка. – С. 2.
37. Куніцкі, Г. Блізкае, таму дарагое : [новая кніга «Самае дарагое» Фёдора Гурыновіча] / Глеб Куніцкі // Літаратура і мастацтва. – 2021. – 22 кастрычніка. – С. 6.
38. Краўчэня, Н. Гармонія жыцця : Хв. Гурыновічу – 55 / Н. Краўчэня // Калійшчык Салігорска. – 2005. – 23 верасня. – С. 2.
Агляд творчасці Хведара Гурыновіча
39. Краўчэня, Н. На прэм'еры кнігі / Н. Краўчэня // Калійшчык Салігорска. – 1995. – 5 снежня. – С. 7.
40. *Крывіч з крывічоў : Хведару Гурыновічу – 50 // Літаратура і мастацтва. – 2000. – 15 верасня. – С. 8.

41. Купчэня, С. «Паляўнічая паэма» Федара Гурыновіча : [аб новай кнізе «Паляўнічая паэма» Фёдара Фёдаравіча Гурыновіча] / Сяргей Купчэня // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 29 красавіка (№ 17). – С. 8.
42. *Лаўрэаты літаратурных прэмій // Літаратура і мастацтва. – 1999. – 1 студзеня.
43. Лаўрык, Т. Імідж ствараюць землякі : [завяршыўся абласны літаратурны краязнаўчы праект «Пісьменнікі — ураджэнцы роднага краю», які праводзіўся намаганнямі публічных бібліятэк] / Таццяна Лаўрык // Літаратура і мастацтва. – 2024. – 9 лютага (№ 6). – С. 4.
44. Лаўрык, Т. «Пісьменнікі — ураджэнцы роднага краю» : вынікі праекта : [абласны літаратурны краязнаўчы праект «Пісьменнікі — ураджэнцы роднага краю» адзначыў віртуальны кабінет
45. Федара Гурыновіча Гук «Салігорская районная цэнтральная бібліятэка»] / Таццяна Лаўрык // Краязнаўчая газете. – 2023. – снежань (№ 48). – С. 6.
46. *Лысенка, Д. Кругамі спілаваных дрэў / Данііл Лысенка // Літаратура і мастацтва. – 2019. – 18 кастрычніка. – С. 6.
Рэцэнзія на кнігу Хв. Гурыновіча «Мой храм».
47. *Макарэвіч, В. Хлеб і соль / В. Макарэвіч // Чырвоная змена. – 1980. – 2 лістапада.
Рэцэнзія на кнігу Хв. Гурыновіча «Хлеб і соль».
48. *Мартынович, А. Радуга над зимнім лесом / Алесь Мартынович // Літаратура і мастацтва. – 2002. – 8 лютага. – С. 6–7.
49. Мартынович, А. Радуга над зимнім лесом / Алесь Мартынович // Неман. – 2010. – № 1. – С. 211–214.
Рецензия на книгу Ф. Гуриновича «Год — как жизнь, жизнь — как год».
50. Мартыненко, П. Новые книги солигорского поэта / Павел Мартыненко // Лидер-пресс. – 2006. – 8 ноября. – С. 2.
Два новых сборника стихов Ф. Гуриновича вышли в свет.
51. Мігун, Н. Галінка дабрыні / Н. Мігун // Лидер-пресс. – 2017. – 19 апреля. – С. 6.
Прэзентацыя кнігі Хв. Гурыновіча ў цэнтральнай бібліятэцы.
52. Міхнавец, С. Сустрэча з земляком : [сустрэча ў Чырвонадворацкай СШ з Ф. Гурыновічам] / С. Міхнавец // Калійшчык Салігорска. – 2005. – 23 верасня. – С. 2.
53. Моисеенко, А. Виртуальный кабинет писателя — земляка : заходите, будет интересно : [Солигорская районная центральная библиотека не перестает удивлять креативными идеями и полезными инициативами] / Анна Моисеенко // Шахцёр. – 2023. – 23 ноября (№ 47). – С. 5.

54. Наваселава, М. І вершы, і гульня, і экзамен : сустрэча 2 класа СШ № 1 г. Салігорска з Ф. Гурыновічам / М. Наваселава // Лідер-пресс. – 2005. – 30 снежня. – С. 2.
55. Неверагодныя прыгоды з Фёдарам Гурыновічам : фотаконкурс ДУК «Салігорская раённая цэнтральная бібліятэка» // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 21 красавіка (№ 16). – С. 11.
56. Незабыўная сустрэча : [1 лютага адбылася сустрэча выхаванцаў старшых груп і педагогаў ясляў-сада № 1 з паэтам Салігорскага раёна Ф. Гурыновічам] // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 9 февраля (№ 6). – С. 10.
57. Нестерова, С. И снова звучали стихи : встреча с Ф. Гуриновичем в педагогическом колледже / С. Нестерова // Калійшчык Салігорска. – 2006. – 6 кастрычніка. – С. 2.
58. Нікіціна, Г. Размова была шчырай / Г. Нікіціна // Шахцёр. – 2002. – 30 красавіка. – С. 4.
Прэзентацыя новай кнігі Хв. Гурыновіча «Пабыць аднаму».
59. Новая книга Ф. Гуриновича : о книге Ф. Гуриновича «100 хрустальных родничков» // Салігорскі веснік. – 2000. – 25 кастрычніка. – С. 1.
60. Новик, Н. Природа – наш общий дом / Н. Новик // Калійшчык Салігорска. – 2012. – 16 сакавіка. – С. 2.
Гуриновичу Ф. вручили грамоту за активное содействие подразделениям Государственной инспекции охраны животного и растительного мира при Президенте Республики Беларусь.
61. Нос, В. Узаемнае задавальненне : Хв. Гурыновіч у СШ № 9 / В. Нос // Шахцёр. – 2002. – 19 лютага. – С. 1.
62. Открыты творчеству сердца : [в библиотеке здравницы «Березка» был организован творческий вечер Ф. Гуриновича] // Калійшчык Салігорска. – 2023. – 11 ноября. – С. 2.
63. Пальчэўская, В. Аб літаратуры і не толькі / В. Пальчэўская // Калійшчык Салігорска. – 2008. – 29 лютага. – С. 4.
Хв. Гурыновіч сустрэўся са старшакласнікамі СШ № 11 г. Салігорска.
64. Раманоўскі, Ф. Руплівае пярэ / Ф. Раманоўскі // Калійшчык Салігорска. – 1992. – 7 лютага. – С. 6.
Да выхаду чарговага зборніка вершаў Хв. Гурыновіча.
65. Раманава, В. Што пасля сябе ў жыцці пакіну... / В. Раманава // Шахцёр. – 2010. – 9 верасня. – С. 21.
Агляд творчасці Хв. Гурыновіча.
66. Рапницкая, А. Глоток из ста хрустальных родничков : о Ф. Гуриновиче / А. Рапницкая // Салігорскі веснік. – 2000. – 1 лістапада. – С. 3.

67. Рогалевич, А. Высока награда за талант. Национальная премия вручена прежнему редактору КС : [награду в номинации "Лучшее произведение (сборник произведений) поэзии" за книгу "Паляўнічая паэма" вручили Ф. Гурыновичу] / Алеся Рогалевич // Калійшчык Салігорска. – 2024. – 6 сентября (№ 36). – С. 1, 4.
68. Романова, В. Мелодия весны Фёдора Гурыновича / В. Романова // Шахцёр. – 2013. – 28 сакавіка. – С. 16.
69. Рэутовіч, С. Паэтычны урок : Ф. Гурыновіч на уроку у 9 СШ / С. Рэутовіч // Калійшчык Салігорска. – 2006. – 14 красавіка. – С. 6.
70. Саенка, Ю. 3 кнігай на колах : [да 65-годдзя роднага Салігорска супрацоўнікі раённай цэнтральнай бібліятэкі зладзілі шэраг мерапрыемстваў, дзе зрабілі акцэнт на творчасці Ф. Гурыновіча] / Юлія Саенка // Краязнаўчая газета. – 2023. – жнівень (№ 32). – С. 7.
71. Саламаха, У. Два найвышэйшыя званні : роздум пісьменніка / Уладзімір Саламаха // Сельская газета. – 2021. – 20 марта. – С. 24.
72. *Саламаха, У. Там песні жывыя Айчыны / У. Саламаха // Літаратура і мастацтва. – 2003. – 28 лютага.
73. Самусевіч, С. Шанаваць родную мову – значыць, любіць Радзіму / С. Самусевіч // Калійшчык Салігорска. – 2010. – 26 лістапада. – С. 2.
У СШ №4 адбылася сустрэча з Хв. Гурыновічам.
74. Свята роднай мовы з беларускім пісьменнікам Ф. Гурыновічам : [у тэатральным зале Цэнтра мастацкай творчасці дзяцей і моладзі адзначылі міжнародны дзень роднай мовы] // Калійшчык Салігорска. – 2017. – 24 лютага. – С. 10.
75. «Спагада» Фёдора Гурыновіча : [выйшла ў свет 30-я кніга аўтара] // Калійшчык Салігорска. – 2021. – 30 красавіка. – С. 10.
76. Ставер, Э. Маці паэта / Эра Ставер // Шахцёр. – 2007. – 11 кастрычніка. – С. 6.
77. Сташко, В. Падарунак дзятве [новая кніга Хв. Гурыновича «Птушыная азбука»] / В. Сташко // Салігорскі веснік. – 1997. – 26 лістапада. – С. 3.
У сталічным выдавецтве «Юнацтва» убачыла свет кніга Хв. Гурыновіча «Птушыная азбука».
78. 100 хрустальных родничков Федора Гурыновича // Лидер-пресс. – 1999. – 15 декабря. – С. 3.
79. Тихоновец, А. Гармония мира в поэзии Фёдора Гурыновича / Анатолий Тихоновец // Салігорскі веснік. – 2005. – 8 снежня. – С. 13.

80. *Трафімчук, М. «...Каб была наперадзе нядзеля» / М. Трафімчук // Літаратура і мастацтва. – 1980. – 7 лістапада. – С. 7.
81. У Салігорскай бібліятэцы мова родная гучала // Наша слова. – 2015. – 11 лістапада (№ 45). – С. 8.
82. Фёдор Гурыновіч – почетный житель города // Лидер-Пресс. – 2016. – 21 сентября. (№ 38). – С. 7.
83. Хведар Гурыновіч // Беларускія пісьменнікі-юбіляры 2010 года : бібліяграфічны паказальнік. 2-е паўгоддзе. – ДУ «Мінская абласная бібліятэка імя А.С. Пушкіна», аддзел бібліятэчнага ўстава. – Мінск, 2010. – С. 29–32.
84. Хведар Гурыновіч : таленты Салігоршчыны // Салігорскі веснік. – 1994. – 9 красавіка. – С. 3.
Біяграфічныя звесткі аб Хв. Гурыновічу.
85. Хмілеўская, С. З юбілеем, славыты зямляк! / Святлана Хмілеўская // Калійшчык Салігорска. – 2020. – 11 верасня. – С. 6.
86. Хмилевская, С. О самом дорогом Федора Гуриновича : [о сборнике поэзии «Самое дорогое»] / Святлана Хмилевская // Калійшчык Салігорска. – 2021. – 10 верасня. – С. 10.
87. Хмілеўская, С. Пайшоў у лес... па вершы : [паэт Фёдар Гурыновіч] / Святлана Хмілеўская // Калійшчык Салігорска. – 2021. – 19 лютага. – С. 10.
88. Чаркоўская, В. Паэт... паляўнічы... журналіст / В. Чаркоўская // Шахцёр. – 2008. – 30 красавіка. – С. 2.
89. Чарота, І. Перад шматгалоссем жыцця / І. Чарота // Маладосць. – 1984. – № 7. – С. 164–167.
90. Шиханцова, Л. Разговор шёл не только о поэзии / Л. Шиханцова // Шахцёр. – 2009. – 20 лістапада. – С. 2.
Встреча Ф. Гуриновича с учащимися педагогического колледжа.
91. Што адклалася на сэрцы : [новая кніга «Што адклалася на сэрцы» Фёдара Гурыновіча] // Калійшчык Салігорска. – 2022. – 13 мая. – С. 11.
92. Шыцька, Я. Маладзкі завушніцай цымянеў... : [аб новым зборніку лірыкі «Ісці ўдваіх» Фёдара Фёдаравіча Гурыновіча] / Яўгенія Шыцька // Літаратура і мастацтва. – 2022. – 25 лістапада. (№ 47). – С. 7.
93. Ясько, С. Федор Гуринович – «Почетный гражданин Солигорского района» / Софья Ясько // Калійшчык Салігорска. – 2016. – 2 верасня. – С. 1.



Мікалай Антонавіч (03.09.1921–07.12.2000), нарадзіўся ў сялянскай сям’і, вёска Залессе Салігорскага раёна Мінскай вобласці. У 1934 закончыў сем класаў сярэдняй школы і паступіў у Мінскі хіміка-тэхнічны тэхнікум, пасля заканчэння якога ў 1937–1939 вучыўся ў Аршанскім настаўніцкім інстытуце. Працаваў настаўнікам у Глоданскай сямігодцы Лёзненскага раёна (1931–1941). Завочна скончыў факультэт мовы і літаратуры Магілёўскага педагагічнага інстытута (1941).

У гады Вялікай Айчыннай вайны быў партызанскім сувязным, рэдактарам Старобінскай падпольнай раённай газеты «Савецкі патрыёт». Пасля вайны працаваў рэдактарам Старобінскай раённай газеты, у рэдакцыях рэспубліканскіх, цэнтральных газет.

У 1955 годзе добраахвотна пайшоў старшынёй калгаса «Чырвоны пугілавец» (в. Прусы Салігорскага раёна). З 1959 па 1981 гады працаваў у часопісе «Народная асвета». Член Саюза пісьменнікаў СССР з 1957 года. Узнагароджаны ордэнам Айчыннай вайны II ступені, медалямі. Жыў у вёсцы Лістападавічы Салігорскага раёна.

Літаратурную дзейнасць пачаў у 1947 годзе з нарысаў. Аўтар кніг нарысаў «На роднай зямлі» (1956), «Нашы будні» (1957) і «Будні калгасныя» (1959). Напісаў п’есы «Што чула бярозка» (1963), «Расійскія пеўні» (1963), «Смех і... толькі» (пастаўлена ў 1975).

Творы пісьменніка

*Творы, якія адзначаны * не знаходзяцца ў фондах ДУК «Салігорская раённая цэнтральная бібліятэка»*

Кнігі

1. Сергіевіч, М. Будні калгасныя / Мікола Сергіевіч. – Мінск, 1959.
2. *Сергіевіч, М. На роднай зямлі: Запіскі трыццацітысячніка / Мікола Сергіевіч. – Мінск, 1956.
3. *Сергіевіч, М. Нашы будні : нарысы / Мікола Сергіевіч. – Мінск, 1957. – (Бібліятэчка беларускага нарыса і апавядання).
4. *Сергіевіч, М. Расійскія пеўні : п’еса / Мікола Сергіевіч. – Мінск, 1963.
5. *Сергіевіч, М. Што чула бярозка / Мікола Сергіевіч. – Мінск, 1963.

Аб жыцці і творчасці пісьменніка

1. *Кудраўцаў, І. З пазіцыі жыцця / І. Кудраўцаў // Беларусь. – 1959. – № 6.
2. Мікалай Анатольевіч Сергіевіч : інфармацыйны буклет, прысвеч. 95-годдзю з дня нараджэння рэдактара раённай газеты «Савецкі патрыёт», уражэнца Салігоршчыны / Даведачна-бібліяграфічная служба; складальнікі Н. С. Засінец, В. А. Марыніч. – Салігорск : Салігорская РЦБ, 2015. – 6 с. – (Імя ў літаратуры).

3. Мікола Сергіевіч // Беларускія пісьменнікі (1917–1990) : даведнік / складальнік А. К. Гардзіцкі ; навуковы рэдактар А. Л. Варабей. – Мінск : Мастацкая літаратура, 1994. – С. 493.
4. Мікола Сергіевіч // Пісьменнікі Савецкай Беларусі : кароткі біябібліяграфічны даведнік. – Мінск : Беларусь, 1970. – С. 335.
5. *Сабаленка, Р. З пазіцыі жыцця / Р. Сабаленка // Палымя. –1957. – № 4.
6. Сергіевіч Мікалай : літаратурныя мясціны Беларусі Салігорскі раён // Маладосць. – 2012. – № 3. – С. 122–124.
7. Сергіевіч Мікалай Антонавіч // Памяць. гіст.-дакум. хроніка Салігорскага раёна. – Мінск, 2004. – С. 502.
8. Сергіевіч Мікола // Беларуская энцыклапедыя : у 18 т. / рэдкалегія : Г. П. Пашкоў і інш. – Мінск : БЕЛТА, 2002. – Т. 14. – С. 348.
9. Сергіевіч Мікола // Беларускія пісьменнікі : біябібліягр. слоўн. : у 6 т./ пад рэдакцыяй А. В. Мальдзіса. – Мінск : БелЭН, 1995.– Т. 5. – С. 301–302.
10. Сергіевіч Мікола // Минская область : энциклопедия в 2 т. / редколлегия : Л. Ф. Крупец, Г. П. Пашков и др. – Минск : БелЭН, 2007. – Т. 2. – С. 578.
11. Сергіевіч Мікола // Энцыклапедыя літаратуры і мастацтва Беларусі : у 5 т. / рэдкалегія : І. П. Шамякін і інш... – Мінск : БелСЭ, 1987. – Т. 4. – С. 709.



*“Письменники-земляки юбіляры 2025 года”
Бібліяграфічны спіс літаратуры*

*вул. Каржа, 4
г. Салігорск*

кантактны тэлефон:

8 (0174) 23-16-42

Эл. пошта: sbssol2022@gmail.com

Складальнік: Васінец Н. С.